
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 5. december 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 254 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 254:  

”Vil ministeren i forlængelse af samrådet i Sundheds- og Ældreudvalget den 29. no-

vember 2016 (jf. SUU alm. del – samrådsspørgsmål B og C) redegøre for forløbet om-

kring og udfordringerne forbundet med at indføre mere nuancerede opgørelser over 

dementes brug af antipsykotisk medicin, herunder opgørelser der muliggør sammen-

ligninger på tværs af kommuner og regioner?” 

 

Svar: 

Jeg forstår spørgsmålet således, at der spørges til initiativet om monitorering af for-

bruget af antipsykotika blandt mennesker med demens, som fremgik af den tidligere 

regerings oplæg til en national demenshandlingsplan 2025. 

 

Til brug for min besvarelse har jeg derfor indhentet bidrag fra Sundhedsdatastyrel-

sen, der er vedlagt som bilag.  

 

Jeg vil gerne fremhæve, at jeg er glad for, at vi i regeringen sammen med de øvrige 

satspuljepartier d. 15. december 2016 indgik en aftale om den nationale demens-

handlingsplan 2025, hvor vi er enige om at igangsætte en monitorering af forbruget 

af antipsykotika til borgere med demens. På den måde kan vi bl.a. følge med i, hvor-

dan det går med at nå vores mål om at nedbringe forbruget af antipsykotisk medicin 

blandt mennesker med demens med 50 pct. frem mod år 2025. 

 

 

Med venlig hilsen 
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